
 

Rýchle správy  

zo samosprávy č. 5   
 

Čo sa v obci udialo v roku 2020: 

 

• Objednali sme nádoby na zimný posyp, 

• Opravili sme poruchu na vodovode – 2 x parkovisko  + pod Coop 

Jednotou,  

• Oplotili sme cintorín elektrickým oplotkom, opravili schody, 

• Osadili sa vianočné osvetlenie – 14 nových svetiel od MŠ cez 

Malú až po Velikú, 4 svetlá do Tataroviec, 

• Podali sme žiadosť o dotáciu na envirofond – odpady – dostali 

sme 780 eur, 

• Podali sme žiadosť na VÚC – zrušená kvôli korone, 

• Podali sme žiadosť o dotáciu na podporu regionálneho rozvoja – 

Revitalizácia lokálnych horských prameňov pitnej vody 

a vajcovky – zrušená kvôli korone, 

• Podali sme žiadosť na MF – priechody pre chodcov – zrušená, 

• Dali sme vypracovať posudky na lipy na cintoríne, 

• Vysporiadali sme pozemky pod poľovníckou chatou, 

hospodárskou budovou a okolo nich na list vlastníctva pre obec 

Povina, 

• Šili sme ochranné rúška – koronavírus, DHZO Povina 

dezinfikovali autobusové zastávky, dom smútku, obecný úrad, 

ZŠ a MŠ, 

• Osadila sa značka na zníženie rýchlosti z Mazáka a dopravné 

zrkadlo s výhľadom na spodnú časť cesty, 

• Urobila sa lavička na cintoríne, prechodová časť zo zastávky 

u Beľanov, 



• Osadená socha Panny Márie Kráľovnej pri dome smútku, 

• Rekonštrukcia pôvodných lavičiek v parku, pri dome smútku 

a u Beľanov, 

• Osadené 3 nové lavičky: u Tatarov, pri MŠ a pri dome smútku, 

• Zrekonštruovala sa cesta k školskej jedálni, 

• Zrekonštruovala sa elektroinštalácia v školskej jedálni, 

• Zrekonštruovala sa družina, 

• Urobil sa bezbariérový prístup do kostola – dotácia, 

• Zakúpilo sa nové obecné auto, 

• dorobil sa odvodňovací rigol na Priečniciach, 

• zmena poslankyne + komisie, 

• dali sme vymerať vlek a na základe GP ho chceme zapísať do 

katastra, 

• začali sme proces rozšírenia cesty v Uhliskách odkúpením časti 

pozemku od SPF, 

• podala sa žiadosť o územné a stavebné povolenie - vybudovanie 

prečerpávacích staníc v Uhliskách, na Malej a Na Lány – projekt 

z Environmentálneho fondu, 

• projekt Vodozádržné opatrenie prešiel administratívnou 

kontrolou, čakáme na ďalšie vyhodnotenie, 

• Vybudovalo sa zábradlie pri Coop Jednote. 

 

 

Akcie 2020 

 

• Trojkráľový turnaj, 

• Prednáška o Alzheimerovej chorobe, 

• Prednáška s Lesmi SR – Čo žije v našom lese, 

• Návšteva obecnej knižnice deťmi z MŠ, 

• Uvítanie detí - nezrealizované kvôli korone, 

• Zober loptu, nie drogy - nezrealizované kvôli korone, 



• Stavanie májov - nezrealizované kvôli korone, 

• Deň matiek – nezrealizované kvôli korone, 

• Návšteva farmy s MŠ - nezrealizované kvôli korone, 

• Deti pomáhajú deťom – Riško SMA, 

• Zrušil sa deň otcov, 

• Hody boli len v rámci bohoslužieb, vysvätenie sochy Panny 

Márie Kráľovnej. 

 

Ako sme dopadli v rámci TKO za rok 2020??? 

Diskusia o odpadoch je stále horúcou témou.  

Na úvod Vám chceme vysloviť veľké poďakovanie za zvýšenú mieru 

separácie odpadov, ako aj udržiavanie čistoty a poriadku na 

odpadových stojiskách.  

V roku 2018 sme mali mieru separácie 23,18%, v roku 2019 už 30,507 

%, v roku 2020 sme ju málinko ešte zvýšili a dosiahli úroveň 31,64 %.  

Komparácia separovania odpadov v tonách v roku 2019 a 2020 
 
2019:                                                                                                             2020: 
- Zmesový komunálny odpad – 207,94                                                   203,12 

- Papier a lepenka – 5,148                                                                         4,61 

- Obaly z kovu – 1,89                                                                                  3,17  

- Viacvrstvové kombin. materiály – 1,39                                                 0,99 

- Zmesi betónu, tehál – 2,22                                                                      -  

- Objemný odpad – 13,88                                                                           6,18 

- Plasty – 20,94                                                                                             29,7505 

- Sklo – 42,09                                                                                                35,403 

- Kovy - 21,475                                                                                             19,45 

- Zmiešané odpady zo stavieb – 4,26                                                       - 

- Elektronika – 3,775                                                                                   - 

- Elektronika – nebezp. časti – 2,01                                                          1,18 

- Žiarivky – 0,01                                                                                            - 

- Chlórfluórované uhľovodíky – 1,5                                                          2,31 
- Obaly z kovu – 0                                                                                        3,17 



 
S radosťou môžeme oznámiť, že v roku 2020 nevznikol rozdiel, ktorý 
by obec musela doplácať tak, ako tomu bolo v roku 2019 vo výške 
6.470,- eur.  
 
Na dôkladné separovanie odpadov však s veľkým dôrazom 
upozorňujeme záhradkárov v chatovej osade Mazák, nakoľko sme po 
kontrole zistili, že vo veľkokapacitnom kontajneri sa nachádzajú 
plasty, papierové krabice, či elektronika!!! Fotografie sú archivované. 
 
Na základe Nariadenia vlády č. 330/2018 o zavedení poplatku za 
uloženie odpadu na skládku sa pre rok 2021 zvýšil z pôvodných 13,- 
eur na 22,- eur za tonu.  
 
 
 

Položka 
Úroveň vytriedenia 

komunálneho odpadu x 
[%] 

Sadzba za príslušný rok v 
eurách . t-1 

2019 2020 
2021 a 

nasledujúce 
roky 

1 x ≤ 10 17 26 33 

2 10 < x ≤ 20 12 24 30 

3 20 < x ≤ 30 10 22 27 

4 30 < x ≤ 40 8 13 22 

5 40 < x ≤ 50 7 12 18 

6 50 < x ≤ 60 7 11 15 

7 x > 60 7 8 11 

 
 

Chráňme prírodu pre seba i ďalšie generácie. Nestojí to žiadne 
peniaze, len ochotu a chuť separovať. 

 

 



Čo sa v obci udialo v roku 2021: 

 

- Namontovala sa kamera na čítanie ŠPZ na Vŕšok a kamera na 

cintoríne, 

- Zrekonštruovala sa mreža pri dome smútku, 

- Orezané stromy popod vedenie Telekomu od Velikej do 

Tataroviec, 

- Získali sme grant na vybavenie školskej jedálne vo výške 4700,- 

eur, 

- Získali sme grant na vybudovanie nabíjacej stanice pre 

elektrobicykle vo výške 1100,- eur, 

- Vybrúsilo a natrelo sa oplotenie na cintoríne, 

- Natrelo sa zábradlie pri Coop Jednote a v smere na detské 

ihrisko, 

- Vybudoval sa internet a rozhlas do Tataroviec, 

- Osadil sa domček so šmýkačkou na detské ihrisko pod Lipou, 

osadia sa ešte hrazdy, 

- Osadilo sa zrkadlo na križovatku z Nového,  

- Spustený bikesharing, 

- Podali sme žiadosť na VÚC – zakúpenie polopodzemného 

kontajnera Belanovce – zatiaľ nevyhodnotené, 

- Podali sme žiadosť cez Fond obnovy dediny na náučný včelársky 

chodník – zatiaľ nevyhodnotené, 

- Podali sme žiadosť na SPP – Grantový program Športuj aj TY! – 

vonkajšie fitness stroje – neúspešné, 

- Vybudovali sme nové pouličné osvetlenie v Besnom, 

- Uvítanie detí do života.  

 

 

 

 



Na čom pracujeme: 

 

- Riešime premiestnenie autobusovej zastávky u Belanov,  

- Je potrebné zapísať na kataster dom smútku a vlek, 

- Objednali sme ďalší polopodzemný kontajner na sklo – 

stiahneme veľkokapacitný kontajner u Belanov na sklo a dáme 

tam polopodzemný kontajner, vedľa ktorého vybudujeme novú 

autobusovú zastávku, to miesto bude vyzerať kultúrnejšie, 

- Poslané žiadosti na SPF o odkúpenie pozemkov v Uhliskách na 

prečerpávačku a rozšírenie cesty, 

- Oporný múr na Vŕšku – pod p. Adamkovou – vypracovaná 

diagnostika oporného múru (930,- eur), inžinierskogeologický 

prieskum (1657,- eur), statický posudok (2400,- eur) – je 

potrebné urobiť odvodnenie cesty nad oporným múrom, 

- Vyrezali sme vrbiny a prehĺbime odvodňovací rigol na 

makadamke v smere na Kysucký Lieskovec, 

- Urobený znalecký posudok na lipu s dutinou na cintoríne a lipy 

nad ňou – obidve boli vyhodnotené ako rizikové a bol daný 

návrh na výrub, 

- Obnova prehrádzok na ceste nad Jarom Kormancom – ulica 

Malá, 

- Cesta do osady Tatarovce (k RD) je v zlom stave, treba ju 

zahrnúť do investičných zámerov, 

- Treba omaľovať strechu na zvonici, 

- Rekonštrukcia knižnice + zakúpenie nových kníh, 

- Natrieť zábradlie okolo potoka v časti Stankov potok, 

- Vybagrovať odvodňovací rigol v Uhliskách, zosypala sa tam 

pôda, 

- Vybudovať schody okolo jednoty – až keď bude mať Coop 

Jednota pozemok na svojom LV, 

- Pripravujeme VO na energetický audit a projektovú 

dokumentáciu - výzva z envirofondu – zateplenie OÚ.  



 

Čo nás čaká: 

 

V súlade s opatreniami proti ochoreniu Covid-19 a ak to 

epidemiologická situácia dovolí: 

- Jún – deň otcov, Rezbárske sympózium 

- 17.-18. 7. 2021 - Futbalová jedenástka 

- August – Hodové slávnosti, včelárska nedeľa 

- Október – mesiac úcty k seniorom 

- December – stretnutie s Mikulášom, vianočné trhy, turnaj 

v stolnom tenise 

 

Info zo zastupiteľstiev: https://obec-povina.sk/dokumenty/uradna-

tabula/ut-zapisnice/ 

 

Poďakovanie 

Starostka obce Povina: 

➢ Srdečne ďakuje všetkým občanom, ktorí sa v priebehu roku 

2020 a 2021 zúčastnili pracovných brigád a podali pomocnú 

ruku pri mnohých projektoch, 

➢ Oceňuje spoluprácu so Základnou a materskou školou, DHZO, 

včelármi a Úniou žien, 

➢ Ďakuje poslancom, pracovníčkam obecného úradu ako aj 

všetkým komisiám za celoročnú prácu, ochotu a oporu, 

➢ Všetkým občanom želá pevné zdravie a rodinnú pohodu. 
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